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Na osnovu dlana 8. Poslovnika Predstavnidkog doma Parlamentarne skupitine tliFI ("SluZbeni
glasnikBiH",br.:79114,81/15 i97115,78119,26120,53122,59123,87123,50124i73124),podnosim

trroslanidku

INICIJATIVU

kojom Predstavnidki dom Parlamentarne skupStine Bosne i Hercegovine traLi od Ministarstva
komunikacija i prometa Bosne i Hercegovine da u skladu sa svojim nadleZnostima preduzme sve

radnje i mjere s ciljem hitne revitalizacije Unske pruge sa aspekta razvoja Zeljemidkog transporta
Bosne i Hercegovine, privrednog i turistidkog razvoja.

ObrazloZenje:

Cijenedi znadaj Unske pruge, na 19. sjednici Predstavnidkog doma Parlamentarne skupStine Bosne
i Hercegovine, odrZanoj 20.6.2024. godine, ministru komunikacija i prometa Bosne i Hercegovine
sam postavio poslanidko pitanje: ,,Da li Ministarstvo zajedno sa Vijedem ministara Bosne i
Hercegovine kani u narednom periodu uzeti u program rada naved eni Leljeznidki pravac (Unska
pruga) kako bi se stavio u funkciju, a kako bi opet u konadnici imali pozitivne privredne aspekte na
podrudju Unsko-sanskog kantona? ". Na navedeno pitanje sam dobio priloZeni odgovor
Ministarstva komunikacija i prometa Bosne i Hercegovine kojim Ministarstvo istide da razvoj
Lelieznica shvataju kao generator ekonomskog razvoja, isplativosti ulaganja u Zeljeznidku
infrastrukturu, izazovima i slidno kao i da je sljededi prioritet na dijoj realizaciji Ministarstvo
aktivno radi uspostavljanje putnidkih linija koje bi Mostar, Sarajevo i Banjaluku Zeljeznidki uvezali
zazagrebom i Beogradom, teme koje nisu povezane s postavljenim pitanjem.

Obzirom dostavljeni odgovor ne daje precizne i konkretne odgovore na jasno pitanje, kao i da da
skoro godinu dana od dostavljanja navedenog odgovora nisu evidentirani bilo kakvi pomaci po
ovom pitanju, na istu temu sam postavio preciznije pitanje o razlozima zbog kojih navedeni
Zeljeznidki pravac nije uvr5ten na Transevropsku prometnu mreZu TEN-T kako je to sludaj sa
Zeljeznidkom prugom Podgorica - Nik5i6 - Trebinje - iapljina i to na inicijativu Ministaritva
komunikacija i transporta Bosne i Hercegovine.



PriloZeni odgovor na drugo pitanje po istoj temi sam dobio na 2S.sjednici Predstavnidkog do*u2
Parlamentarne skup5tine Bosne i Hercegovine odrZanoj 15.05.2025. godine u kojem Ministarstvo
ukazuje na potencijal Leljeznica ekonomskom razvoju zemlje, posvedenost Ministarstva razvoju
Zeljeznidkog sektora i slidno, dak se u istom navode odredene identidne fuaze kao i u prvom pitanju.
Osim Sto je iz oba odgovora vidljivo da konkretne mjere po pitanju revitalizacije Unske pruge joS
uvijek nisu poduzete i nije realno odekivati konkretne rezultate u skorijem roku, vidljiva je teza da
se aktivnosti vezane za Unsku prugu prvi put pokredu 2023. odnosno 2024. godine Sto se ne slaZe sa
javno dostupnim informacijama koje sam pribavio istraZuju6i temu obnove Unske pruge.

U konkretnom sludaju, sa web stranice Vije6a ministara Bosne i Hercegovine sam upoznat sa
zajednidkom inicijativom za obnovu, modernizaciju i stavljanje u promet Unske pruge od
12.05.2017. godine, koju su potpisali tada5nji ministar komunikacija i prometa Bosne i Hercegovine
i tada5nji ministar mora, prometa i infrastrukture Republike Hrvatske, a tada5nji saziv Vijeda
ministara Bosne i Hercegovine podrZao. Takoder sam upoznat da su Zeljeznice Federacije Bosne i
Hercegovine poduzimale konkretne aktivnosti po ovom pitanju.

U kontekstu navedenog, istide se da je dana 16.05.2023. godine, na sluZbenoj web stranici
Ministarstva komunikacija i transporta Bosne i Hercegovine objavljena vijest o,,...odrZanom
Samitu o povezivanju u Budvi na kojem je ministar Forto potpisao dokument o unapredenju mapa
transevropske prometne mreZe TEN-T. Na osnovu ovog dokumenta je pro5irena Leljezni(ka
transportna mreLa dodavanjem nastavka pruge od Novog Grada prema Hrvatskoj, pruga iapljina -
Trebinje - Nik5i6 - Podgorica, kao i cestovna veza od Tuzle prema Srbiji. Tom prilikom, ministar
Forto je naglasio kako Bosna i Hercegovina mora pratiti trendove u regionu i EU, pogotovo kada je
rijed o izgradnji Lelleznidke infrastrukture i modernizaciji Zeljeznidkog prometa koji je neopravdano
zanemaren. "

Ne umanjujuli znataj Zeljeznidke pruge Podgorica - Nik5id - Trebinje - iapljina, smatram da
Unska pruga sa vi5e aspekata ima daleko veti znadaj i za realizaciju ne zahtljeva obuhvat kakav je
sludaj sa prugom Podgorica - Nik5id - Trebinje - iapljina.
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